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Tijdens uw vergadering van 28 mei 2018 hebben we toegezegd u te informeren over het 
onderwerp reanimatie (hulpmiddelen) in onze gemeente.  
 
AED’s in Heerenveen 
In onze gemeente hangen meer dan 60 aangemelde AED’s. AED’s kunnen aangemeld 
worden bij de Hartstichting en maken zo onderdeel uit van het oproepsysteem van 
AED’s. In bijgevoegd overzicht is weergegeven waar de aangemelde AED’s hangen. Bij 
dit overzicht is ook een opsomming van partijen die actief zijn bij preventie hartzorg 
opgenomen.  
 
Verantwoordelijkheid 
Preventieve hartzorg is net als andere somatische zorg, tot op heden, geen 
gemeentelijke verantwoordelijkheid. Ook GGD Fryslân benoemt dit in haar adviezen aan 
gemeenten. Preventieve hartzorg valt deels onder de verantwoordelijkheid van de 
Zorgverzekeraars Nederland, deels onder de Regionale Ambulance Voorziening (RAV) en 
is een maatschappelijke verantwoordelijkheid van inwoners zelf.  
 
Succesvolle burgerinitiatieven 
In onze gemeente wordt door inwoners actief ingezet op het vergroten van het aantal 
AED’s en burgerhulpverleners. Onder andere in Jubbega en Akkrum-Nes is een succesvol 
burgerinitiatief gestart. Ook in andere dorpen en wijken zijn vergelijkbare initiatieven 
gestart, waaronder Nieuweschoot. Inwoners kunnen bijvoorbeeld via buurtaed.nl geld 
inzamelen voor een eigen buurt AED. In dit initiatief draagt Philips een deel van de 
kosten. De maatschappelijke betrokkenheid op dit onderwerp is ook te zien bij diverse 
ondernemers en organisaties; zij hebben binnen of buiten hun pand een AED hangen.  
 
Geen subsidie 
Afgelopen jaren hebben we, conform onze verantwoordelijkheid en beleid, subsidies voor 
AED’s afgewezen. Wanneer wijken en dorpen dit onderwerp belangrijk vinden wijzen wij 
ze op de mogelijkheden die de wijk- en dorpsbudgetten bieden om een AED aan te 
schaffen. Sinds 1 januari 2018 worden de kosten voor het gebruik van een AED vergoed 
door de RAV. 
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Signalen raad en EHBO-vereniging Heerenveen 
Naar aanleiding van de signalen uit de motie die in de raad van 28 mei over dit 
onderwerp is besproken is contact gezocht met de lokale EHBO-vereniging om te horen 
welke knelpunten zij zien betreffende hartzorg. Zij benoemen twee problemen: 
 

- Er is een gebrek aan burgerhulpverleners. 
- Er zijn relatief veel AED’s, maar een deel van deze AED’s hangt binnen, is niet 

aangemeld en hierdoor niet 24 uur per dag bereikbaar en makkelijk vindbaar. De 
AED die in het gemeentehuis hangt is bijvoorbeeld wel aangemeld, maar hangt 
binnen en is daardoor alleen tijdens openingsuren bereikbaar.  
 

De EHBO-vereniging geeft aan dat de kosten (€50-) voor het volgen van een 
reanimatiecursus en de tijdsinvestering (een avond) voor inwoners niet als drempel 
worden ervaren. Indien nodig kan men in termijnen betalen en in een uitzonderlijk geval 
worden geen kosten gerekend. 
  
Mogelijkheden gemeente 
Na het schetsen van de situatie, knelpunten en verantwoordelijkheid van de gemeente 
zien we een aantal rollen en mogelijkheden binnen onze verantwoordelijkheid: 
  

1. Het goede voorbeeld geven: om meer bekendheid te geven aan het belang van 
burgerhulpverlener kunt u als raad een gezamenlijke reanimatietraining volgen, u 
aanmelden als burgerhulpverlener en hier publieke aandacht voor vragen. Als 
college doen we graag mee aan deze training.  
De AED die nu in het gemeentehuis hangt kan voor burgerhulpverleners 24 uur 
per dag bereikbaar worden door het plaatsen in een buitenkast. De kosten 
hiervoor (€465,- ex btw) kunnen uit bestaande middelen worden gedekt.  

2. Goede voorbeelden een podium bieden: Als gemeente dragen we 
burgerinitiatieven een warm hart toe. Op de jaarlijkse bijeenkomst voor 
plaatselijke belangen en wijkraden kunnen we een initiatief rondom preventieve 
hartzorg, zoals het initiatief ‘Hart voor Jubbega’ een podium bieden ter inspiratie. 
Dergelijke voorbeelden kunnen ook door ons wijkmanagement in de gesprekken 
met plaatselijke belangen en dorpsraden onder de aandacht worden gebracht. 

  
Kanttekeningen bij financiering 
De mogelijkheid om geld beschikbaar te stellen voor (promotie van) trainingen voor 
burgerhulpverleners, de aanschaf van AED’s en buitenkasten valt buiten onze 
verantwoordelijkheid. Hierbij noemen we enkele kanttekeningen: 
 

- Middels verschillende wegen worden ondernemers, verenigingen, 
maatschappelijke organisaties en inwoners in wijken en dorpen al gestimuleerd 
om zich aan te melden als burgerhulpverlener en een AED aan te schaffen.  

- Dit resulteert erin dat op dit moment veel bedrijven, organisaties en inwoners zich 
inzetten voor meer AED’s en burgerhulpverleners, zonder bemoeienis van de 
overheid. Deze beweging brengt veel aandacht voor en betrokkenheid bij het 
onderwerp met zich mee.  

- Er is een reëel risico dat, wanneer de gemeente geld beschikbaar stelt voor de 
aanschaf van AED’s en buitenkasten, inwoners en bedrijven zelf minder initiatief 
hiertoe nemen en de aandacht voor het onderwerp afneemt. 

- Er is geen geld begroot; afhankelijk van de ambitie heeft dit gevolgen voor de 
keuzes binnen de gemeentelijke begroting en de financiële ruimte voor andere 
plannen.  

 

Kosten bij financiering 

Indien gekozen wordt voor financiering kan Fryslân Hartveilig gesubsidieerd worden. Zij 

zetten zich in voor de bewustwording rondom dit onderwerp en de training van 

burgerhulpverleners. De kosten hiervoor betreffen ongeveer €7.500,-. Een alternatief 

hiervoor is de lokale EHBO-vereniging, die hetzelfde doet met vrijwilligers. De kosten 

voor de aanschaf van een AED en buitenkast betreffen tussen de €1.500,- en €2.700,- 

euro. Wanneer deze in onderhoud van de gemeente komen betreffen de jaarlijkse kosten 

tussen de €70,- en €150,- euro per AED.  



 

3 

In gesprek 
Ons advies is om binnen de verantwoordelijkheden van de gemeente te blijven, een goed 
voorbeeld te tonen en goede voorbeelden uit te dragen. Deze zaak gaat ons ook aan het 
hart. Over het onderwerp gaan we met u in gesprek in de commissie SAZA. 
 
Bel gerust als u vragen heeft 
Heeft u vragen over deze brief? Neem dan contact op met Hugo Bos door te bellen naar 
0513-617882. 
 
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Heerenveen. 
De gemeentesecretaris,  De burgemeester, 
 
 
 
Jeroen van Leeuwestijn  Tjeerd van der Zwan 
 

 

 


